
Leden 2025 

Vánoční svátky jsou za námi a nastal opět nový rok. Jaký asi bude? Některé věci ovlivnit 

nemůžeme nebo jen velmi těžce, ale něco pro tento svět přece jen dělat můžeme. Začít sami 

u sebe a každý den vstávat s odhodláním, že tentokráte budu ve svých činech, slovech              

a myšlenkách lepší než předchozí den. To úplně stačí. A že se to někdy nepovede, s tím se 

počítá. Ale samotná snaha o dobro ve vlastním srdci se vždy zúročí a mnohdy můžete být 

příkladem i jiným. Zkusíte to? 

Leden je náročný měsíc. Měsíc uzavírání. Ve školách se uzavírají známky za první pololetí, 

tak se píší písemky a testy ostošest. Zkouší se, opravuje, prosí se o další šanci k opravě, 

scházejí se rodiče a jiní zákonní zástupci s učiteli, aby probrali prospěch a chování svých 

dětí. Ne vždy je to snadné, příjemné a radostné. Pro obě strany. 

Uzavírá se účetní rok a otevírá nový. Účetní a hospodářky se takřka nezastaví a leckdy 

nevědí, kde jim hlava stojí, jak je toho mnoho a kolik daňových, ekonomických a jiných 

novinek přináší začínající rok. 

Ale každý den, i ten na oko nejobyčejnější a nejotravnější, je darem a zítra už bude 

minulostí. Nepromarněme příležitost se alespoň občas během dne usmát i smát (třeba sami 

sobě) a děkovat za vše zdánlivě automatické. Na tomto světě nám ve skutečnosti nic nepatří. 

Jsme tu jen na návštěvě, která je časově omezená. A na návštěvách se člověk chová obvykle 

ohleduplně a laskavě. Tak se nebojme to tak dělat. 

„Mějme v každé době 

trochu světla v sobě 

aspoň škvírku 

aspoň sirku.“ 

 

z Malé písně do tmy Bratří Ebenů 

 



A teď honem hup s novým rokem 2025 do naší pohledné školní boudy. 

Stejně jako v prosinci, i v lednu bylo poměrně chladno, mrzlo, sněžilo, aby pak zase vše záhy 

roztálo. Hodnoty teplot si občas dělaly, co chtěly. Někdy byly pod nulou, ale vylezly i slušně 

nad nulu, že již bylo v čepici teplo. A za chvilku znovu klesly. Jen ať mrzne, až praští. V lednu 

je to dovoleno, ba záhodno, aspoň pomrznou bacily, které se zase zdárně množí a způsobují, 

že nám žáci i zaměstnanci odpadají do peřin a k hrnkům horkého čaje s citrónem. 

Díky vhodným teplotám se vydávaly prvostupňové děti bruslit na kluziště na Vodově ulici. 

 

 



V pátek prvního týdne, co začala po Vánocích škola, se konal, už můžeme použít slovo 

tradiční, ples 9. ročníků. Probíhá vždy v horní tělocvičně 

a žáci si ho chystají sami. Dělají pozvánky, pečou              

a vyrábí doma sladké a slané dobroty (anebo poprosí 

hodné maminky či babičky o pomoc), popř. nakoupí.          

O slavnostní garderobu nebyla nouze. Však ve druhém 

ročníku na střední škole se mohou zapsat do tanečních, 

budou-li chtít. Už jen vydržet necelé dva roky. 

Tanečníci vzhledem k věku nemohli být bez dohledu, 

tudíž pedagogům, kteří si vyhradili svůj volný čas                

v pozdním odpoledni a večer ke své účasti, patří velké 

poděkování. Za to, že mají pro mládež pochopení. Holky 

a kluky přišel navštívit i pan ředitel David Jalový s paní 

zástupkyní Evou Krochmalnou. 

 

 



 

 



Ale zpátky od největších k těm menším. Na 1. stupni se opět konaly preventivní programy 

zaměřené na různé aspekty. Formování kolektivu, prevence nebezpečí internetu, nebezpečí 

různých typů závislostí atd. S předcházením škod na duši a na těle je třeba začít včas. 

Mluvte o různých nástrahách se svými dětmi i doma, prosíme. Nenechávejte to jen na škole. 

~ 

Do některých prvostupňových tříd zavítal pan Jiří Denk se svým pořadem nazvaným 

Kolumbus. Pan Denk je mořeplavcem, který již několikrát obeplul celý svět. Jeho dcerka 

Hanička stanula ve 3 letech v roce 2018 na Antarktidě a dodnes drží prvenství nejmladšího 

člověka, která se ocitla na tomto světadíle. 

 

Přednášky o svých cestách doplňoval pan Denk filmovými záběry z navštívených míst                  

a vštěpoval posluchačům, jak je důležité jít si za svým snem… 

 



Tonda Obal na cestách, tak se jmenovala pojízdná výstava určená žákům. Jak už název 

napovídá, má za cíl podpořit povědomí o důležitosti třídění odpadu. Děti se dozví, co lze          

z něho po vytřídění ještě vyrobit a mají možnost prohlédnout si vzorky 

recyklovaných materiálů. 

 

 

 

V lednu se také hojně soutěžilo v různých předmětech. A začneme anglickým jazykem. 

PaedDr. Milada Zezulová nám poskytla bližší informace: 

Dne 24. ledna 2025 proběhlo na naší škole školní kolo konverzační soutěže v anglickém 

jazyce. Zúčastnilo se ho celkem 37 žáků 2. stupně, kteří prokazovali své schopnosti 

v porozumění neznámému slyšenému textu a v konverzaci na vybrané téma. 

Výkony jednotlivých soutěžících byly letos opravdu velmi vyrovnané a po pečlivém zvážení 

všech kritérií rozhodly zkušební komise takto: 

V kategorii žáků 6. a 7. ročníků (ZŠ/VG I) obsadila 

1. místo Alžběta Jenčeková ze VII. C 

2. místo Kateřina Kalousová ze VII. B 

3. místo Valerie Kaniová ze VII. C 

V kategorii žáků 8. a 9. ročníků (ZŠ II) obsadila    

1. místo Karolína Budařová z IX. C 

2. místo Ella Selingerová z IX. B 

3. místo Adina Stachová z VIII. D 

Všem soutěžícím děkujeme za účast a jmenovaným srdečně blahopřejeme. Vítězkám 

přejeme hodně štěstí při reprezentaci naší školy v okresním kole. 

 

Děkujeme také jednotlivým vyučujícím anglického jazyka, kteří se aktivně podíleli na 

zdárném průběhu celé soutěže. 



Zaznamenali jsme úspěch našich žáků ve finanční gramotnosti. Jedná se o celorepublikovou 

soutěž, která má cíl podpořit finanční zdraví a povědomí u mladé generace. Má tři kategorie: 

Pro 1. stupeň, pro 2. stupeň a nižší třídy víceletých gymnázií a pro střední školy. 

 

Po školním kole, jež proběhlo během listopadu a prosince, soutěžili žáci coby jednotlivci 

formou on-line testu v počítačové učebně dle instrukcí Mgr. Evy Čechové a RNDr. Yvonne 

Puchýřové. 

V kategorii za 1. stupeň se nejlépe dařilo: 

Janu Minaříkovi a Tomáši Juračkovi z V. C a Marii Alekozoglou z V. D. 

 

V kategorii žáků 2. stupně patří vítězství s maximálním možným počtem 20 bodů 

Julii Hubeňákové z IX. C a Simonu Pavlouškovi z IX. B. 

 

K neméně úspěšným s 19 body patří také Roman Vančura a Barbora Kultová z VIII. C, Jonáš 

Hanáček z VIII. D. a Tobias Bauer ze VI. D. 

Do okresního kola v závěru ledna postoupil tým, složený z výše jmenovaných Romana 

Vančury, Jonáše Hanáčka a Simona Pavlouška, tzn. už se nesoutěžilo jednotlivě, nýbrž 

týmově. A představte si, že tito naši hoši postoupili do kola krajského! To už nebude probíhat 

formou on-line testu, ale žáci musí zpracovat případovou studii, jejíž výstupy budou 

hodnoceny odbornou komisí. 

Klukům děkujeme a přejeme hodně štěstí a dobrých nápadů. 

 



Nadšenci přírody si přišli na své, když se zapojili do školního kola biologické olympiády. 

Děkujeme Mgr. Hance Hamplové a Mgr. Lucce Valové, které „poznávačky“ zvířat a rostlin 

pečlivě nachystaly. 

 

 



 

 



A jak žáci v písemné a praktické části školního kola soutěže dopadli? 

V kategorii 6. a 7. ročníků se umístila Barbora Matysová z VI. C na 1. místě a spolu                      

s Markétou Horňákovou z IX. C, která získala prvenství v kategorii 8. a 9. ročníků, 

postupují do kola okresního. V březnu a dubnu budeme držet palce. 

Zmínit je třeba i 2. a 3. příčku. Pomyslný stříbrný stupínek získala Helena Pokorná ze         

VII. B a Helena Zavadilová z IX. A. 

A třetí místo patří Markétě Koutné ze VI. B a Nikole Zelené z IX. C. 

 

A další zpráva se týká předmětu chemie. Dne 17. prosince 2024 proběhlo krajské kolo 

soutěže Hledáme nejlepšího Mladého chemika České republiky. Před pár lety se jím stal náš 

žák Jan Najbert, možná si někteří čtenáři školní kroniky ještě vzpomenou. 

Po absolvování školního kola, kterého se zúčastnili všichni deváťáci, nejlépe uspěli a následně 

reprezentovali naši školu tři z nich: 

Jakub Justan z IX. B, Karolína Budařová a Markéta Horňáková z IX. C. 

Krajského kola se zúčastnilo 263 žáků brněnských a mimobrněnských škol. Naši žáci se 

umístili v první polovině výsledkové listiny. Úspěch jednoho z nich však stojí za zmínku: 

13. místo v krajském kole připadlo naší Markétě Horňákové. 

Markéta postupuje do regionálního finále a bude tudíž nadále reprezentovat naši školu. 

Děkujeme a držme jí palce. 

 

 

V letošním školním roce proběhl (a vlastně ještě probíhá) 74. ročník Matematické olympiády. 

Tato soutěž je určena pro žáky základních škol a nižších ročníků víceletých gymnázií. Má 

několik kategorií, Z5 až Z9, čili pro pátou až devátou třídu. (Kromě toho existuje i kategorie 

pro středoškoláky, ale na to si musí naši nadšenci do počítání ještě počkat.) 

Do okresního kola, které se konalo za ZŠ Křídlovická, postoupilo v kategorii Z5 devět našich 

žáků, úspěšných řešitelů kola školního. 

A některým se dařilo velmi dobře, a stali se tak tzv. úspěšnými řešiteli: 

Na 1. místě se umístila Evelína Sluštíková z V. C. 

Terezii Slívové z V. D náleží 8. místo. A Tamara Kulašová a Rowan Koby Collier, rovněž 

z V. D, se svým získaným počtem bodů skončili na 10. místě. 

 

Gratulujeme a děkujeme jim za pěknou reprezentaci školy. Krajské kolo se v této kategorii 

nekoná. 



Jak je vidět, žáci i učitelé se nad rámec svých povinností velmi činí, a to jsme nevyjmenovali 

všechny soutěže a olympiády. 

~ 

V polovině ledna bylo třeba upravit třídy v přízemí školy, aby z nich vznikly volební místnosti. 

Druhé kolo doplňovacích voleb do Senátu se již konat nemuselo, jelikož kandidující Zdeněk 

Papoušek získal již v prvním kole nadpoloviční většinu hlasů. 

~ 

Deváťáci na všech školách v republice se připravují na přijímací zkoušky na střední školy. 

Mají možnost podat si až tři přihlášky, což jejich rodiče či prarodiče neměli.  

Naši žáci 9. ročníků měli navíc možnost vyzkoušet si zkoušky „nanečisto“ (CERMAT), a to je 

také další věc, která dříve nebyla k dispozici. 

Vyzkoušet si přijímačky přivítali i mnozí další žáci z 2. stupně, protože šli místo vyučování 

do kina, aby deváťáci měli klid. 

 

Měsíc uběhl jako voda. Rozdalo se pololetní vysvědčení. My, starší, si pamatujeme, že jsme 

na něj museli dávat pozor, protože se po pololetních prázdninách vracelo zpět, aby do něj za 

půl roku přibylo ohodnocení druhého pololetí. Dnes se žákům předává jen výpis z vysvědčení, 

který se nevrací. 

 

Hned po rozdání vysvědčení se vypravili někteří naši žáci na družinový výlet do Prahy. 

V komorním pojetí (menší množství dětí) s vlastivědnou náplní v dobrodružném duchu, 

protože se spalo tradičně ve spacáku na zemi na ZŠ Lyčkovo náměstí v Praze-Karlíně. 

A víte, co? Předáme pomyslné pero vedoucímu výpravy Aleši Ondráčkovi ze školní družiny: 

Během víkendu jsme zvládli cestu do Prahy a zpět, v pátek navštívili Židovské muzeum              

v Praze a hřbitov, Galerii Lumia s výstavou světel, Muzeum fantastických iluzí, a nakonec 

Národní muzeum. 

V sobotu Vojenské muzeum, Pražský hrad, Sv. Víta, Zlatou uličku, Senát ČR, Muzeum 

Pražských pověstí a strašidel, Karlův Most, Staroměstské náměstí a orloj, Muzeum 

voskových figurín Madame Tussauds. 

V neděli Muzeum kostiček - největší výstavu sbírky Lega v ČR a Muzeum Policie ČR. 

Myslíme si, že během pololetních prázdnin nasály děti opravdu hodně zážitků a jistě se 

vracely s panem družinářem Alešem a Jirkou Kozlem unaveny. Celá akce se uskutečnila díky 

projektu Ledová města. Bezplatně mají děti městskou hromadnou dopravu a také mnohé 

vstupy do muzeí. 



A teď už ještě pár dokumentárních fotografií, bylo z čeho vybírat: 

 

 



 

 

 



 

 

 

 



 

 

 



 

 

~ 



Pololetní jednodenní prázdniny symbolicky vyšly na 31. ledna, kdy slaví svůj svátek svatý Jan 

Bosco. Ti, kdo navštěvují různé kroužky a tábory u Salesiánů, jeho podobiznu a snad trochu 

příběhu budou znát. Ne nadarmo je patronem vychovatelů a mládeže, protože se za svého 

života na této zemi s velkým nasazením věnoval opuštěným chlapcům, žijícím, často živořícím 

na ulicích Turína v druhé polovině 19. století. 

Don Bosco mimo jiné často říkal: 

„Raduj se, konej dobro a nech vrabce štěbetat.“ 

 

Může to být i pro nás trošku inspirativní, co říkáte, milí čtenáři 

školní kroniky? 

A závěrečné snímky školy skutečně pocházejí z ledna 2025. 

 

 

 


